

COVERING EDITORIAL

Measuring the attainment of the sustainable development goals in Nigeria: A multi-disciplinary analysis

DOI: 10.29063/ajrh2021/v25i5s.1

Friday Okonofua

Professor of Obstetrics and Gynaecology, and Editor in Chief, African Journal of Reproductive Health

***For Correspondence:** Email: feokonofua@yahoo.co.uk

The Sustainable Development Goals (SDGs) are 17 goals agreed to by world leaders and set in motion in 2015 for accelerating all components of development by the year 2030. Since its establishment, several countries have struggled to establish mechanisms for implementing and achieving substantial outcomes for the goals.

Nigeria, Africa's most populous country has some of the most daunting development indicators in the world. It has been posited by several commentators that Africa as a continent will be unable to achieve the targets in the SDGs unless Nigeria makes substantial progress in achieving the goals. This is because Nigeria accounts for one-fifth of Africa's population, and has the largest Gross National Product (GDP) and youth population in the continent.

It is against this background that this special edition of the *African Journal of Reproductive Health* focuses on assessing the attainment of the SDGs in Nigeria. The edition features seventeen original research articles, and an editorial that elucidate various aspects of this theme, with the idea to galvanize further actions and research for achieving the goals in Nigeria and by implication in the African region. The strength of this publication lie in the use of a multi-disciplinary approach in the assessment, by featuring articles and anecdotes from diverse fields including sociology, gender, population dynamics, inequality, environmental, and social standards.

The articles, analysis, and futuristic projections were put together by a multi-disciplinary team at the Covenant University, Ota, Nigeria, one of Nigeria's most pre-eminent and dynamic Universities that meets

international standards. We are grateful to Dr Muyiwa Oladosun, a senior lecturer in the Department of Economics and Development Studies of the University for being the Guest Editor of this special edition of the journal. Dr Oladosun is a demographer and development practitioner with interest in knowledge evaluation, fertility behavior, child mortality, and the conceptualization and modelling of developmental trajectories.

His work in this edition of the journal has included the announcement of the special edition and compilation of the papers, scrutiny of the submitted papers and coordination of the peer review process, further review and feedbacks to the authors, and final editorial checks leading to the acceptance of the papers. His in-depth expertise in the discipline and his association with several academics in his university and his collaborative and multi-disciplinary research experience has greatly helped to facilitate the publication of this edition.

To the best of our knowledge, this is the first report of a scientific analysis of the performance of the SDG indicators in any African country. We believe that the repetition of the assessment in other African countries stand the chance of identifying the bottlenecks and challenges that need to be overcome, propelling the rationale use of optimal scientific processes and methods to address the achievement of the SDGs in the region. We believe that only through such objective and impassionate assessment and analysis will the African region achieve the developmental milestones embodied in the SDGs, and meet up with the rest of the world.

COUVRANT ÉDITORIAL

Mesurer la réalisation des objectifs de développement durable au Nigeria: Une analyse multidisciplinaire

DOI: 10.29063/ajrh2021/v25i5s.1

Friday Okonofua

Professeur d'obstétrique et de gynécologie et rédacteur en chef, African Journal of Reproductive Health

***Pour la Correspondance:** Courriel: feokonofua@yahoo.co.uk

Les objectifs de développement durable (ODD) sont 17 objectifs convenus par les dirigeants mondiaux et mis en œuvre en 2015 pour accélérer toutes les composantes du développement d'ici 2030. Depuis sa création, plusieurs pays ont lutté pour établir des mécanismes de mise en œuvre et d'obtention de résultats substantiels pour les buts.

Le Nigeria, le pays le plus peuplé d'Afrique, a certains des indicateurs de développement les plus décourageants au monde. Il a été avancé par plusieurs commentateurs que l'Afrique en tant que continent ne sera pas en mesure d'atteindre les cibles des ODD à moins que le Nigeria ne fasse des progrès substantiels dans la réalisation des objectifs. En effet, le Nigeria représente un cinquième de la population africaine et a le produit national brut (PIB) et la population de jeunes les plus importants du continent.

C'est dans ce contexte que cette édition spéciale de l'African Journal of Reproductive Health se concentre sur l'évaluation de la réalisation des ODD au Nigeria. L'édition présente dix-sept articles de recherche originaux et un éditorial qui élucide divers aspects de ce thème, avec l'idée de galvaniser d'autres actions et recherches pour atteindre ces objectifs spécifiques au Nigeria et par implication dans la région africaine. La force de cette publication réside dans l'utilisation d'une approche multidisciplinaire dans l'évaluation, en présentant des articles et des anecdotes d'évaluation provenant de divers domaines, notamment la sociologie, le genre, la dynamique des populations, les inégalités et les normes sociales. Les articles, les analyses et les projections futuristes ont été rassemblés par une équipe multidisciplinaire de la Covenant University, Ota, Nigeria, l'une des universités les plus éminentes et dynamiques du Nigeria qui répond aux normes

internationales. Nous remercions le Dr Muyiwa Oladosun, maître de conférences au Département des études économiques et du développement de l'Université d'être le rédacteur en chef invité de cette édition spéciale de la revue. Le Dr Oladosun est un économiste du développement qui s'intéresse à l'évaluation des connaissances, au comportement en matière de fécondité, à la mortalité infantile, ainsi qu'à la conceptualisation et à la modélisation des trajectoires de développement.

Son travail dans cette édition de la revue a inclus l'annonce de l'édition spéciale et la compilation des articles, l'examen minutieux des articles soumis et la coordination du processus d'examen par les pairs, une revue plus approfondie et des retours aux auteurs, et les vérifications éditoriales finales menant à l'acceptation des papiers. Son expertise approfondie de la discipline et son association avec plusieurs universitaires de son université et son expérience de recherche collaborative et multidisciplinaire ont grandement contribué à faciliter la publication de cette édition.

À notre connaissance, il s'agit du premier rapport d'une analyse scientifique de la performance des indicateurs des ODD dans un pays africain. Nous pensons que la répétition de l'évaluation dans d'autres pays africains a la chance d'identifier les goulots d'étranglement et les défis qui doivent être surmontés, propulsant l'utilisation rationnelle de processus et de méthodes scientifiques optimaux pour atteindre la réalisation des ODD dans la région. Nous pensons que ce n'est qu'à travers une évaluation et une analyse aussi objectives et passionnées que la région africaine atteindra les jalons de développement qu'elle incarne les ODD et rencontrera le reste du monde.